



Seeking Board Directors Canadian Blood Services

Canadian Blood Services is an essential part of the country's network of healthcare systems. Together, with donors, recipients, employees, partners and volunteers, Canadian Blood Services is **Canada's Lifeline**, providing lifesaving products and services in transfusion and transplantation for Canadian patients, and safeguarding Canada's systems of life essentials in blood, plasma, stem cells, and organs and tissues.

Call for Board Directors

The Canadian Blood Services Board will be composed of talented and dedicated individuals who possess the appropriate expertise, credentials and experience to effectively govern the organization. While skills remain the most important consideration for board appointment, it is the goal of the Members (Provincial & Territorial Governments) and Canadian Blood Services that the board reflects a diversity of identities, age, colour, abilities, backgrounds, cultures, skills, geographies, perspectives and experiences that are representative of Canada's population.

This Call for Board Directors is occurring due to the routine expiration of terms of current Directors. Applications are invited from Canadian citizens from all geographic areas of the country.

The Board is comprised of thirteen members that include the Chair, four Regional Nominees, two Consumer Nominees who have direct involvement or considerable knowledge of the system gained as a user of CBS products, and six General Nominees who have backgrounds in Business, Scientific, Medical, Technical and Public Health domains. The four Regional Nominees are appointed directly by the Ministers of Health for the Provinces and Territories of the relevant regions (except Quebec) and are not the subject of this Call for Directors.

The following six Board positions are scheduled for election in the Fall of 2025:

- One position as Chair – Individuals interested in this position must have experience in the role of Chair, preferably with a significant, complex organization.
- One position as a Consumer Nominee – candidates must demonstrate direct involvement in the system as an ongoing user (or family member) of products and services provided by Canadian Blood Services.
- Four positions as General Nominees with business, scientific, medical, technical or public health backgrounds – candidates should be able to demonstrate sound financial literacy, senior executive experience in a large complex organization, and ideally any one of or combination of the following with transformation/change management; quality and supply chain experience in complex, highly regulated manufacturing; pharmaceutical



**Canadian
Blood
Services**

BLOOD
PLASMA
STEM CELLS
ORGANS
& TISSUES

policy and formulary management, pension and investment expertise; marketing; technology oversight; and talent management.

Previous governance experience, preferably with a large, complex multi-stakeholder organization is required for all Board positions. A breadth of knowledge of the Canadian health care system is highly desirable.

Directors are elected for four-year terms and receive honorariums. While most meetings are in Ottawa, Directors are required to travel to Board meetings that are held in various locations across Canada.

For additional information regarding the Board and Canadian Blood Services, please visit their website at www.blood.ca. To apply for one of the Board positions, please visit: boyden.thriveapp.ly/job/2831. For more information, please contact Kathy Rahme at krahme@boyden.com.

Applications in response to this public call are to be received on or before **May 16, 2025**.

We thank all applicants for their interest. We will only contact those who will be on a Short List for further consideration by Canadian Blood Services.



Recherche d'administrateurs

Société canadienne du sang

La Société canadienne du sang est un élément essentiel du réseau des systèmes de santé du pays. Forte de l'appui des donateurs, des patients, des employés et de ses partenaires et bénévoles, la Société canadienne du sang est la **chaîne de vie du Canada**. Elle fournit des produits vitaux pour la transfusion et la greffe, et veille à la sécurité des systèmes canadiens assurant l'approvisionnement en éléments biologiques essentiels à la vie, à savoir le sang, le plasma, les cellules souches, les organes et les tissus.

Appel à administrateurs

Le conseil d'administration de la Société canadienne du sang est composé de personnes talentueuses et dévouées qui possèdent l'expertise, les titres de compétence et l'expérience nécessaires pour gouverner l'organisation efficacement. Bien que les compétences soient la considération la plus importante pour toute nomination, les membres de la Société canadienne du sang (gouvernements provinciaux et territoriaux) et l'organisation elle-même tiennent à ce que le conseil soit représentatif de la population canadienne sous tous ses aspects : identité, âge, couleur, aptitudes, antécédents, cultures, connaissances, régions géographiques, points de vue et expériences.

Cet appel à administrateurs est lancé en raison de la fin du mandat d'administrateurs en poste. Les citoyennes et citoyens canadiens de toutes les régions du pays sont invités à postuler.

Le conseil comprend treize membres, soit la présidente ou le président, quatre personnes représentant les régions, deux représentant les intérêts des usagers (doivent avoir une implication directe dans le système ou en avoir une bonne connaissance du fait de leur propre utilisation des produits de la Société canadienne du sang), et six représentant les milieux médicaux, scientifiques, techniques, des affaires et de la santé publique. Les quatre personnes représentant les régions sont nommées directement par les ministres de la Santé des provinces et des territoires (exception faite du Québec) et ne sont pas visées par le présent appel.

Les six postes suivants feront l'objet d'élections à l'automne 2025 :

- Un poste de président — les personnes intéressées doivent posséder une expérience de la présidence, de préférence au sein d'une organisation d'envergure d'une certaine complexité.
- Un poste de représentant des usagers — les personnes intéressées doivent avoir une implication directe dans le système en raison d'une utilisation régulière (eux-mêmes ou un membre de leur famille) de produits ou de services fournis par la Société canadienne du sang.
- Quatre postes de représentant des milieux médicaux, scientifiques,



**Canadian
Blood
Services**

BLOOD
PLASMA
STEM CELLS
ORGANS
& TISSUES

techniques, des affaires ou de la santé publique — les personnes intéressées doivent posséder de solides connaissances financières, une expérience de cadre supérieur dans une grande organisation à structure complexe et, idéalement, l'un des éléments suivants ou une combinaison de ceux-ci dans le domaine de la gestion de la transformation/du changement : expérience de la qualité et de la chaîne d'approvisionnement dans un secteur de fabrication complexe et hautement réglementé; gestion de politiques pharmaceutiques et de listes de médicaments; expertise en matière de pensions et d'investissements; marketing; surveillance technologique; et gestion des talents.

Une expérience préalable de la gouvernance, de préférence au sein d'une grande organisation complexe comptant plusieurs parties prenantes, est requise pour tous les postes. Une connaissance approfondie du système de santé canadien est un atout considérable.

Les administrateurs sont élus pour un mandat de quatre ans et reçoivent des honoraires. La plupart des réunions ont lieu à Ottawa, mais les administrateurs peuvent être tenus d'assister à des réunions ailleurs au Canada.

Pour obtenir de plus amples renseignements sur le conseil d'administration ou sur la Société canadienne du sang, veuillez consulter le site Web de l'organisation au www.sang.ca. Pour poser votre candidature à l'un des postes, veuillez aller à : boyden.thriveapp.ly/job/2831. Pour plus d'informations, veuillez communiquer avec Kathy Rahme à krahme@boyden.com.

Les candidatures doivent être reçues au plus tard le **16 mai 2025**.

Nous remercions tous les candidats et toutes les candidates de leur intérêt. Nous communiquerons toutefois uniquement avec les personnes inscrites sur la liste restreinte qui sera soumise à la Société canadienne du sang aux fins d'examen.